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Bestyrelsesmøde 22. august 2023 
Danmarksgade 8, 6500 Vojens 
Start kl. 19:00 Slut kl. 20:25 

Referat 
  

Mødeleder: Karl Posselt  

Deltagere: Karl Posselt  

 Ditte O’Neill  

 Anne-Marie Hundebøl 

 Solveig Larsen 

 Calle Simonsen 

 Kurt Hansen  

 René Holm 

 Frank Thomsen – suppleant 

 Jens Friis Felber – byrådsmedlem 

 Preben Holmberg – byrådsmedlem 

Fraværende: Lisa Nielsen – suppleant 

 Lene Bitsch Bierbaum – byrådsmedlem 

 Finn Lykkeskov – byrådsmedlem 

 Marie Skødt – byrådsmedlem 

 Tina Rosenkilde Hansen – byrådsmedlem 

 Bitten Jensen – kommunal repræsentant 

Referent: Ditte O’Neill 
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7. Punkter til næste møde (5 min.) .............................................................................................................. 5 

8. Evt. (5 min.) ............................................................................................................................................... 5 

 

1. Orientering fra bestyrelsesmedlemmer (25 min.) 
Sagsfremstilling:  

Der orienteres mundtligt om status på igangværende / gennemførte / kommende projekter   

- Bænke på Hermodsvang Legeplads. 

- Julestjerner 

- Fredsskoven i Vojens Fritidscenter 

- VojensMail 

- Skiltning ved Billundhøj  

 

Indstilling:  

Orienteringen tages til efterretning.  

Beslutning:  

Desuden orientering om støjskærm og rundkørsel samt sidebygning til Banegården. 

Orientering taget til efterretning. 

 

2. Økonomi (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Orientering om økonomien samt overblik over disponerede midler. 

Indstilling:  

Orientering tages til efterretning. 

Beslutning:  

Orientering taget til efterretning. 

 

3. Jegerup Kirkesti (10 min.) 
Sagsfremstilling: 

Kirkestien har udviklet sig til en ”hulvej”, hvor det er svært at gå/løbe og cykle pga. overskydende materiale 

på siderne.  

Den løsning, der er foreslået, er afskrælning af ca. 5 cm ned til den faste grusbelægning. 

Kommunens Driftsafdeling (Teknik og Miljø) er velvillige og vil gerne udføre arbejdet, men i den kommunale 

vedligeholdelsesbog er kirkestien kun karakteriseret som trampesti. Derfor skal afdelingen have betaling for 

opgaven. 

Udgiften til afskrælning samt bortskaffelse af overskydende materiale anslås til ca. 15.000 kr. 
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Indstilling:  
 
Forum Vojens afsætter 15.000 kr. til opgaven og beder Haderslev Kommunes Driftsafdeling om at sætte 
arbejdet i gang. 
 
Beslutning: 
 
Godkendt som indstillet. 
 

4. Levende Bymidte: Udviklingsplan for Vojens (20 min.) 
Sagsfremstilling:  

Anne-Marie Hundebøl, Kurt Hansen, René Holm og Karl Posselt repræsenterede Forum Vojens på det første 
møde om ”Det videre arbejde med udviklingsplanen for Vojens” på rådhuset i Haderslev den 20. juni 2023.  
 
Her deltog foruden Forum Vojens en bredt sammensat gruppe af politikere og forvaltningsansatte fra flere 
afdelinger. Mødet blev bl.a. brugt til præsentation, forventningsafstemning samt status over økonomi og 
muligheder for eksterne midler. Næste møde er aftalt til mandag den 28. august 2023 kl. 10.  
 
På dette møde er det bl.a. planen, at der skal tages stilling til fremtidig sammensætning af gruppen (evt. 
nedsættelse af arbejdsgrupper) samt et kommissorium for arbejdet. Desuden skal der gøres status over 
igangværende tiltag.  
 
Karl Posselt har tilbudt at gennemgå de i udviklingsplanen foreslåede indsatser med henblik på vurdering 
og prioritering. På nogle områder skal der formentlig fremskaffes mere viden, inden der kan sættes 
initiativer i gang. 
 
Karls gennemgang er vedlagt dagsordenen som bilag. 
 
Indstilling:  

Bilaget drøftes og tilrettes, så det afspejler Forum Vojens´ holdninger.   

Beslutning: 

Bilaget blev drøftet. 

Der tilføjes et ønske om at asfalten på cykelstien i Vestergade afskrælles, så ujævnheder efter rørarbejde 

udjævnes. Supplerende til punkt 5 i bilaget blev det nævnt, at der siden udsendelse af dagsorden er 

bevilget 250.000 kr. til et ”forprojekt” med henblik på at afdække muligheder for forbedringer i Vestergade. 

Bilaget er herefter godkendt. 

Bilag: Prioritering af indsatsområder 

 

5. Ansøgning: Vojens Bypark – den grønne oase (15 min.) 
Sagsfremstilling: 

Brugerrådet ved Aktivitetscentret Povlsbjerg (Glentevej 39, 6500 Vojens) har i ca. 4 år arbejdet på at 
udtænke, beskrive, få lavet tegninger og lægge budget til en bypark foran aktivitetscentret ud mod 
Østergade.  
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Forum Vojens bevilgede i 2020 14.000 kr. til udarbejdelse af 3 forskellige forslag/tegninger til udformning af 
en bypark foran Aktivitetscentret Povlsbjerg.  
 
Næste skridt var en ansøgning til Haderslev Kommune om en økonomisk garanti for driften af byparken i 
den udstrækning det ikke kan ske ved frivillige. Det tog lang tid, men det lykkedes at gøre kommunen 
interesseret i projektet og få et frugtbart samarbejde i gang, der har ført til et 4. projektforslag, der både 
imødekommer Brugerrådets interesser for parkens udseende og kommunens interesse i at minimere 
driftsudgifterne, når byparken er etableret. 
 
Der er også et par andre grunde til kommunens interesse i Byparken, idet der både er sammenhæng med 
de forslag, der er for halområdet i ”Levende bymidte – udviklingsplan for Vojens”, med udvikling af 
Hærvejen gennem Vojens og med det Helleanlæg, der skal etableres for at forbedre sikkerheden på tværs 
af Østergade mellem hallerne og Aktivitetscentret Povlsbjerg. 
 
I efteråret 2022 udarbejdede Brugerrådet en ansøgning til Nordea Fonden (med en støtteerklæring fra bl.a. 
Forum Vojens), og den 20. juni 2023 meddelte Fonden, at Vojens Bypark bliver tilgodeset med 1 mio. kr. 
 
De samlede anlægsudgifter er beregnet til 1.319.375 kr. Udover millionen fra Nordea Fonden har 
Brugerrådet skaffet tilsagn om yderligere fondsmidler på 215.000 kr., og Brugerrådet har yderligere et par 
ansøgninger ude med en forhåbning om, at den manglende finansiering på 104.375 kr. bliver endnu 
mindre, efterhånden som ansøgningssvarene kommer ind.  
 
Af flere grunde skal anlægsarbejdet gerne i gang i efteråret 2023, og Brugerrådets tilbageværende 
udfordring er nu, at det er en forudsætning for igangsætning af projektet, at det er fuldt finansieret. 
 
Brugerrådet søger derfor Forum Vojens om en garanti på 104.375 kr. Finansieringsbehovet fra Forum 
Vojens kan blive mindre, hvis flere fonde i løbet af de kommende måneder vender tilbage med positive 
svar. 
 

 
Forum Vojens´ bestyrelse godkendte via en mailafstemning i slutningen af juni 2023 følgende indstilling i 
sagen: 
 
Forum Vojens stiller her og nu en garanti på 104.375 kr. til rådighed for projektet, så det kan igangsættes i 
august 2023. Bevillingen nedskrives med de eventuelle beløb, der kommer ind fra de øvrige 
fondsansøgninger, Brugerrådet har ude. 
 

 
På grundlag af den sikrede økonomi planlægges anlægsarbejdet med byparken igangsat i slutningen af 
august, og initiativtagerne inviterer til ”første spadestik” fredag den 25. august 2023 kl. 14. 
 
Indstilling:  
 
Bevillingen godkendes formelt, og der aftales deltagelse i den symbolske igangsætning den 25. august. 
 
Beslutning: 
 
Bevillingen blev godkendt. 
Flere fra Forum Vojens deltager i arrangementet omkring første spadestik. 
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Bilag:  Invitation, første spadestik 

 

6. Udmelding til offentligheden (5 min.) 
Sagsfremstilling:  

Punktet er på dagsordenen som led i bestyrelsens ønske om større synlighed blandt borgere, lokalpresse og 

politikere.  

Indstilling: 

Det drøftes og besluttes, hvilke områder der evt. skal kommunikeres om. 

 

Beslutning: 

Der udmeldes om: 

• Levende bymidte 

• Byparken 

• Kirkestien 

 

7. Punkter til næste møde (5 min.) 
Sagsfremstilling: 

Næste bestyrelsesmøde i Forum Vojens er den 5. oktober 2023. 

Er der allerede nu forslag til punkter til næste dagsorden, er det hensigtsmæssigt at få dem noteret, så vi er 

sikre på, at de kommer med, og forberedelse evt. kan igangsættes. 

Indstilling: 

Det drøftes, om der på nuværende tidspunkt er punkter, som skal på dagsordenen til næstkommende 

bestyrelsesmøde. 

Beslutning: 

Punkt vedr. forslag til en repairshop skal på dagsordenen på næste møde. 

 

8. Evt. (5 min.) 
Viaduktlys – program skal rettes. 

Vojens Hallerne – terapibassin m.m.  

Bronzealderhuset – informationsskilt mangler. 


